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Dětský den aneb Léto s kovbojem  se opravdu 
vydařil...více na str. 29 - 31

Slovo starosty
Milí Běchovičáci, 
dostává se Vám do ruky dvojčíslo 
našeho Života Běchovic na měsíc 
červenec a srpen. Léto bývá 
obdobím dovolených a relaxace,           
a proto stejně jako v letech 
předešlých, tak  ani letos není na 
tento čas naplánována žádná kulturně společenská 
akce.
Dovolím si tedy nejprve zmínit jednu velmi podařenou 
akci pořádanou MČ v průběhu června a pak vás pozvu na 
akce v měsíci září.
V červnu letošního roku jsme měli možnost vůbec poprvé 
přivítat veřejnost – děti i jejich rodiče a prarodiče -  na 
největší akci pro celou rodinu – LÉTO S KOVBOJEM. 
Akci nově pořádal p.Petr Vich a musím říct, že se 
vydařila. Každý návštěvník si mohl vyzkoušet spoustu 
zajímavých a dosud neviděných atrakcí. Hlavním bodem 
programu pak byla soutěž o nejdelší jízdu na trenažéru 
rodeového býka a trenažéru dojení. Hlavní cenu věnoval 
sponzor Auto Elso a nebylo to nic menšího než zapůjčení 
automobilu Škoda dle vlastního výběru s plnou nádrží na 
celý víkend.
Soutěž měla mnoho účastníků a o výhru se strhla přímo 
bitva. Vítězný jezdec se udržel v sedle celých 32 vteřin!
Celým dnem i večerem nás pak provázela perfektní 
běchovická kapela Přestavník.
V září bych vás rád pozval na několik již tradičních akcí. 
Hned první víkend po prázdninách je to Den zdraví, který 
pořádá Centrum sociálních služeb Běchovice.  20. září 
pak proběhne další ročník Mladých Běchovic – závod 
mladých běžeckých talentů,  ale zároveň i výborná 
společenská událost.
O týden později vás pozvu na novou akci Den pro rodinu, 
o které se dočtete mnohem více v zářijovém čísle ŽB. 
Poslední a zároveň největší akcí je již 118. ročník běhu 
Běchovice – Praha, na jehož startu se jistě s mnohými     
z vás uvidím.
Pro období prázdnin přeji všem vydařené počasí na 
dovolené. Těm, co na dovolenou nemohou, anebo 
pojedou v jiném období, doporučuji v parném létě zvolnit 
tempo a v rámci možností odpočívat. V září se pak s vámi 
těším na některé z připravovaných akcí na viděnou.

Ondřej Martan
Váš starosta

Vážení čtenáři,

děkujeme za Vaši přízeň a přejeme 

Vám krásné odpočinkové léto 

a pohodové dny o dovolené.

-red-
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Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČŽivot Běchovic

ZASTUPITELSTVO, RADA, ÚŘAD MČ

Na svém 94. jednání dne 14.5. 2014 RMČ mimo jiné 
projednala:

Na svém 95. jednání dne 28.5. 2014 RMČ mimo jiné 
projednala:

ź návrh na vyhodnocení veřejné nabídky ze dne 
23.4.2014 na nájem bytu na dobu určitou a na 
uzavření smlouvy o nájmu bytu s vybraným zájemcem 
v nemovitosti č.p. 308, zapsané na LV č. 587 pro 
katastrální území Běchovice u Katastrálního úřadu 
pro hl. m. Prahu

ź nabídku spol. Prokůpek s. r. o. na odprodání vybavení 
prostor restaurace včetně jejího zázemí v objektu 
Českobrodská č.p. 1, k.ú. Běchovice 

ź návrh Dodatku č. 1 ke smlouvě ze dne 5. října 2012 na 
kompletní správu administrace žádosti o dotaci           
z OPŽP s KVS - Projekt s.r.o.

ź návrh na revokaci usnesení Rady MČ Praha - 
Běchovice č. 5/88/14 ze dne 18.3.2014

ź návrh na schválení účetní závěrky MČ Praha – 
Běchovice za rok 2013

ź návrh Rozpočtového opatření č. 12/14 – navýšení 
rozpočtu o účelovou neinvestiční dotaci

ź návrh Závěrečného účtu Městské části Praha – 
Běchovice za rok 2013

ź návrh na schválení odpisového plánu majetku 
Základní školy  Praha - Běchovice

ź návrh na schválení odpisového plánu majetku 
Mateřské školy Čtyřlístek Praha - Běchovice

ź návrh na uzavření zprostředkovatelské smlouvy se 
společností Horizont Real Estate Group s.r.o.              
o zprostředkování nájemce nebytových prostor          
v objektu č.p.1 v k.ú. Běchovice - Stará pošta - 
restaurace

ź návrh na uzavření příkazní smlouvy na zajištění 
kulturních akcí pořádaných pro občany MČ Praha – 
Běchovice 

ź návrh na stanovisko k záměru „Areál Nanny Praha – 
Běchovice“ z hlediska územního plánu

ź návrh na souhlas s vytvořením dalšího vjezdu na 
pozemek parc.č. 111 v k.ú. Běchovice z ulice 
Výjezdová parc.č. 239

ź návrh na souhlas s připojením domu č.p. 285 na 
plynovodní a kanalizační řad a uzavření smlouvy         
o smlouvě budoucí o zřízení věcných břemen pro 
uložení kanalizační a plynové přípojky do pozemků    
č. parc. 114 a 239 v k.ú. Běchovice

ź návrh na založení ústavu a převodu činnosti z 
příspěvkové organizace Centrum sociálních služeb 
Běchovice na ústav

ź návrh Rozpočtového opatření č. 14/14 – neinvestiční 
příspěvek MČ Praha 21 na náklady odlehčovací 
služby (§ 44 Zákona o sociálních službách) 
provozované CSSB 

ź návrh na souhlas s dodávkou a pokládkou silničních 
obrubníků v ul. Českobrodské 

ź návrh na směnu pozemků

ź návrh na poskytnutí mimořádné odměny ředitelům 
příspěvkových organizací 

ź návrh na vyhodnocení nabídek v rámci veřejné 
zakázky malého rozsahu „Zajištění fotodokumentace 
a grafických prací pro MČ Praha – Běchovice“

ź návrh na založení ústavu a převodu činnosti                
z příspěvkové organizace Centrum sociálních služeb 
Běchovice na ústav

ź návrh na nesouhlas s výjimkou z místní úpravy 
provozu na pozemních komunikacích 

ź návrh na souhlas s výjimkou z místní úpravy provozu 
na pozemních komunikacích

ź návrh na souhlas s uzavřením Dodatku č. 1 ke 
smlouvě o právu provedení stavby

ź návrh na uzavření Nevýhradní dohody o zprostředko-
vání a poskytování služeb se společností M&M Reality 
holding a. s. na prodej pozemku parc.č. 1396, 
zapsaného na LV 587 pro k.ú. Běchovice                     
u Katastrálního úřadu pro hl. m. Prahu, Katastrální 
pracoviště Praha

ź návrh na uzavření Nevýhradní dohody o zprostředko-
vání a poskytování služeb  se společností M&M 
Reality holding a. s. o zprostředkování nájemce 
nebytových prostor v objektu č.p. 1 v k.ú. Běchovice - 
Stará pošta – restaurace

ź návrh na souhlas s objednáním zpracování                 
3 geometrických plánů pro dělení pozemků

ź návrh na revokaci usnesení č. 6/91/14 ze dne 
16.4.2014 ve věci souhlasu s dokumentací                  
a umístěním stavby „Praha 21 - Běchovice, 
Podnikatelská - Kabelová přípojka VN, NN, SDK 
HDPE, Nová DTS Betonbau, S - 132093”

Pokračování na str. 3

Na svém 96. jednání dne 11.6. 2014 RMČ mimo jiné 
projednala:

INFORMACE z jednání Rady MČ Praha – Běchovice
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Pokračování ze str. 2

ź návrh ukončení nájemního vztahu s Davidem 
Požárkem a vyhlášení záměru na pronájem bytu č. 10 
v nemovitosti č.p. 575, zapsané na LV č. 587 pro 
katastrální území Běchovice u Katastrálního úřadu 
pro hl.m.Prahu, Katastrální pracoviště Praha

ź návrh na souhlas s vypsáním veřejné zakázky na 
zpracování dokumentace pro objekt Stará pošta

ź návrh na vybavení 3. NP ÚMČ Praha - Běchovice 
mobilní klimatizační jednotkou 

ź návrh Rozpočtového opatření č. 15/14 – navýšení 
rozpočtu o účelovou neinvestiční dotaci

ź návrh Rozpočtového opatření č. 16/14 – navýšení 
rozpočtu o účelovou neinvestiční dotaci

ź návrh Rozpočtového opatření č. 17/14 – zvýšení 
rozpočtu o přijaté transfery

ź návrh na stanovení počtu zastupitelů pro příští volební 
období

ź návrh programu 24. zasedání Zastupitelstva MČ 
Praha – Běchovice dne 18.6.2014

ź návrh na uzavření směnných smluv

RNDr. Soňa Beroušková
tajemnice ÚMČ

Provoz Úřadu MČ Praha – Běchovice 
v době letních prázdnin

V červenci a srpnu bude čerpat většina zaměstnanců 
úřadu řádnou dovolenou. Budeme se snažit zajistit 
provoz pro veřejnost v běžném rozsahu, ale při malém 
počtu zaměstnanců je někdy obtížné zajistit v době 
dovolených plnohodnotnou zastupitelnost. Ve výji-
mečných případech se může stát, že bude provoz 
omezen, proto vám doporučujeme informovat se předem 
na podatelně.

Telefon na podatelnu: 281 028 611

Děkujeme za pochopení a všem přejeme příjemné a 
klidné letní dny.

RNDr. Soňa Beroušková
tajemnice ÚMČ

24. srpna 2014
12. října 2014

23. listopad 2014

stanoviště:                            Za Poštovskou zahradou

Do Říčan x Václava Kovaříka

Předpokládaná hodina zavezení je v neděli kolem deváté 
hodiny ranní. Odvoz VOK bude po naplnění v neděli kolem 
13. hodiny.

Dodržujte prosím pořádek v bezprostředním
 okolí kontejnerů.

VELKOOBJEMOVÉ KONTEJNERY
na II. pol. roku 2014
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Tisková zpráva
Praha 11. 6. 2014

OBČANÉ PRAHY DÍKY RECYKLACI UŠETŘILI VODU 
POTŘEBNOU K VÝROBĚ 97 264 SUDŮ PIVA  

Obyvatelé Prahy v uplynulém roce ušetřili 27 786 
MWh elektrické energie, 1 381 514 litrů ropy a 121 581 
000 litrů vody. Dosáhli toho díky odevzdání 
nepotřebného elektrozařízení k recyklaci. V roce 2013 
se podařilo obyvatelům vysbírat 1 492 982 kg 
televizorů a PC monitorů a 672 990 kg drobného 
elektra. Přepočty vyplývají z nejnovější analýzy 
environmentálního vyúčtování neziskové organizace 
ASEKOL, která se zabývá zpětným odběrem 
vysloužilých elektrospotřebičů.

„Snaha obyvatel Prahy recyklovat staré a nepoužívané 
elektrospotřebiče se vyplácí. Odevzdáním televizorů, 
monitorů a drobného elektra ušetřili v loňském roce 121 
581 000 litrů vody, stejné množství je potřeba k výrobě 
přibližně 97 264 sudů piva. Díky recyklaci uspořili také 27 
786 MWh elektrické energie, což odpovídá spotřebě 
Prahy za 2 dny,“ říká Kristina Mikulová, manažerka 
komunikace společnosti ASEKOL. 
Nezisková organizace ASEKOL připravuje enviro-
nmentální vyúčtování každý rok. Tato LCA (Life Cycle 
Assessment) analýza hodnotí vlivy sběru, dopravy a 
zpracování elektrospotřebičů. Výsledky ASEKOL 
přepočetl na ušetřenou energii, suroviny a vodu, a také na 
emise skleníkových plynů do ovzduší a produkci odpadu. 
V současné době je dle dat ASEKOLU v českých 
domácnostech asi 600 tisíc kusů odstavených CRT 
televizorů a 400 tisíc nepoužívaných PC monitorů. Pokud 
by se všechny podařilo odevzdat k recyklaci, ušetřilo by se 
779 milionů litrů vody, tedy spotřebu České republiky na 
pět týdnů.
V Praze se společnosti ASEKOL právě recyklací              
2 165 972 kg televizí, monitorů a drobného elektra 
podařilo ušetřit 121 581 m3 vody, takové množství v Praze 
vypijí za 48 dní, 1 381 514 litrů ropy potřebných na 492 
cest z kolem rovníku a 27 786 MWh, které by pokryly 
spotřebu Prahy na 2 dny.
„Těší nás, že se obyvatelé Prahy o životní prostředí 
zajímají a snaží se aktivně do jeho ochrany zapojit. Každý 
spotřebič, který k recyklaci odevzdají, představuje 
úsporu. Například recyklací 10 televizorů se ušetří tolik 
vody, kolik běžný občan potřebuje na 3 měsíce,“ dodává 
Kristina Mikulová. 
ASEKOL také spočítal, o kolik kg CO2 skleníkových plynů 
na obyvatele se díky recyklaci podařilo krajům snížit 
produkci skleníkových plynů. V mezikrajském srovnání si 
nejlépe vedli obyvatelé Prahy, sběrem elektroodpadu za 
loňský rok například snížili produkci CO2 o 4,9 kg na 
jednoho občana. Na druhém místě skončila Vysočina, na 
třetím Zlínský kraj. 

Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČ

Počet 

sebraných TV 

+ PC 

monitorů

Hmotnost 

sebraných TV 

+ PC 

monitorů

Hmotnost 

sebraného 

drobného 

elektra

(ks) (kg) (kg)

Hlavní město Praha 75 656 1 492 982 672 990 6072 4,9

Vysočina 33 463 655 805 247 094 2460 4,8

Zlínský 40 172 821 949 236 840 2687 4,6

Jihočeský 33 453 648 920 306 887 2726 4,3

Plzeňský 31 826 662 082 268 104 2487 4,3

Pardubický 28 004 555 643 229 591 2160 4,2

Jihomoravský 61 915 1 257 873 536 068 4903 4,2

Středočeský 63 147 1 271 616 602 447 5249 4

Královéhradecký 23 101 462 508 283 334 2201 4

Olomoucký 33 352 682 191 235 762 2405 3,8

Liberecký 23 235 469 675 159 944 1656 3,8

Moravskoslezský 66 141 1 350 055 432 266 4612 3,8

Ústecký 29 486 619 194 207 824 2123 2,8

Karlovarský 10 353 235 932 85 321 801 2,7

Kraj

Snížení 

produkce 
skleníkových 

plynů (t CO2 

ekv)

Snížení 

produkce 

skleníkových 

plynů na 

obyvatele (kg 

CO2 ekv)

TV + Monitory Drobné elektro Celkem

Množství sebraných kg za rok 2013 1 492 982 672 990 2 165 972

Úspora elektrická energie (MWh) 11 466 16 320 27 786

Úspora ropy (l) 222 087 1 159 427 1 381 514

Úspora primárních surovin (t) 754 303 1 057

Úspora vody (m
3
) 59 262 62 319 121 581

Snížení produkce nebezpečného odpadu (t) 11 222 12 921 24 143

Snížení produkce CO2 (t CO2 ekv.) 3 070 3 002 6 072

Přínos sběru a recyklace televizí, monitorů a drobného
 elektra pro životní prostředí v roce 2013 v Praze

Úspora produkce skleníkových plynů díky vytříděným 
televizorům, monitorům a drobnému elektru v jednotlivých 

krajích ČR v roce 2013

ASEKOL s.r.o., je nezisková společnost, která od roku 
2005 provozuje kolektivní systém zpětného odběru 
elektrozařízení. Na základě zápisu vedeného                   
u Ministerstva životního prostředí ČR zajišťuje zpětný 
odběr elektrozařízení v oblastech výpočetní, 
telekomunikační a kancelářské techniky, spotřební 
elektroniky, nástrojů, hraček a vybavení pro volný čas        
a sport, přístroje pro monitorování a kontrolu a výdejní 
automaty (tj. skupiny 3, 4, 6, 7 8, 9 a 10). ASEKOL má 
uzavřeny smlouvy o zřízení míst zpětného odběru s více 
než 4 250 městy a obcemi a 2 600  opravnami                   
a prodejnami elektro. Další tisíce sběrných míst vznikly 
díky vývoji a instalaci různých druhů kontejnerů na drobná 
elektrozařízení. Provozovaných více než 15 000 sběrných 
míst zajišťuje společnosti ASEKOL nejhustší sběrnou síť 
vysloužilých elektrozařízení ze všech kolektivních 
systémů v ČR i v Evropě. V roce 2013 vybral ASEKOL od 
každého občana ČR průměrně 1,49 kg elektroodpadu.

Kontakty:
AMI Communications, spol. s r. o.: Týn 641/4, Praha 1, 
Šimon Slavík, e-mail: , tel.: 724 464 
953,  
ASEKOL s. r. o.: Čs. exilu 8, Praha 4, manažerka 
k o m u n i k a c e :  K r i s t i n a  M i k u l o v a ,  e - m a i l :   

, tel.: 234 235 273, 

simon.slavik@amic.cz
www.amic.cz/press

mikulova@asekol.cz www.asekol.cz
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Pražský triatlon - 20. 7. 2014 

Už po třetí se roztočí kola Pražského triatlonu. Závod 
odstartuje v neděli 20. 7. 2014 v Praze - Dolních 
Počernicích. Novinkou bude uzavírka trati při cyklistické 
části závodu, prodloužený běžecký okruh, rozšířené depo 
a dvě občerstvovací stanice. Závod je určen pro všechny 
věkové a výkonnostní kategorie včetně dětí, které mají 
startovné zdarma. Závodníci si mohou vybrat z několika 
délek a obtížností tratí. 

Součástí letošního 3. ročníku budou tradiční doprovodné 
aktivity pro děti a dospělé. Těšit se můžete na dětské 
soutěže (ukázky hasičské techniky, skákací hrad, skákání 
v pytli, lovení rybiček, hod míčkem,…), aktivity pro 
dospělé (alkobrýle, tělesné poradenství, ukázky první 
pomoci,…).  
Každý závodník obdrží startovní balíček (měření čipovou 
časomírou, startovní číslo se jménem, certifikát                 
s potvrzením o absolvování závodu, finisherskou medaili, 
energetický balíček NUTREND, čepici na plavání). 
Využijte zvýhodněné startovné při online registraci            
a platbě předem. Více informací a online registrace 
na www.htriatlon.cz a www.facebook.com.

Kateřina Šampalíková
místopředsedkyně sdružení 

H - Triatlon, o.s.

Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČ
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Osvobození od daně z nemovitých 
věcí u nemovitostí dotčených 
živelní pohromou v roce 2013

Na základě § 17a odst. 3 zákona č. 338/1992 Sb., o dani   
z nemovitých věcí ve znění pozdějších předpisů,  
poplatník uplatní nárok na osvobození v dodatečném 
daňovém přiznání, uplatňuje-li nárok na již uplynulé 
zdaňovací období, nebo uplatňuje-li jej na běžné 
zdaňovací období po termínu pro podání daňového 
přiznání. 

Termín pro podání daňového přiznání k dani                    
z nemovitých věcí uplynul 31.1.2014, proto poplatník 
podá dodatečné daňové přiznání, kde uplatní 
osvobození dle § 17a uvedeného zákona a délku 
osvobození dle katastrálního území a čísla parcelního z 
přílohy č. 1 a 2 k vyhlášce u místně příslušného územního 
pracoviště Finančního úřadu pro hl. m. Prahu.

Z výše uvedeného vyplývá, že pokud poplatník daně       
z nemovitých věcí nepodal k 31.1. 2014 řádné daňové 
přiznání na osvobození od daně a následně nepodal ani 
dodatečné daňové přiznání, Finanční úřad pro hl. město 
Prahu nemůže mít povědomost o osvobození na základ 
vyhlášky a automaticky zašle poplatníkovi složenku na 
úhradu předmětné daně.

Sdělení Magistrátu hlavního města, 
odboru daní, poplatků a cen

Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČ, Novinky v Běchovicích

NOVINKY V BĚCHOVICÍCH

Dotace pro MČ na základní školu!!!

Není tomu příliš dlouho od doby, kdy naše městská část 
dokončila přestavbu budovy bývalého úřadu MČ s cílem 
uvolnit prostory ve stávající budově základní školy            
a přemístit provozy, jakými jsou  družina a pracovní třídy, 
právě sem. Budova ZŠ se tak stala připravenou                
k provedení zkapacitnění – tedy rozšíření na svou 
maximální možnou kapacitu.

Již začátkem roku 2014 rozhodla Rada MČ o zadání 
vypracování projektu na rozšíření kapacity Základní školy 
Běchovice o maximální počet kmenových tříd.                 
Z dokumentace vyplynulo, že kmenových tříd může 
vzniknout až 6, a to podle ekonomických možností MČ.    
S ohledem na probíhající jednání na magistrátu               
o možném přidělení dotace jsme nezaháleli a již na konci 
měsíce května jsme podali žádost o stavební povolení na 
úpravy vnitřků budovy ZŠ. 

S velkým očekáváním jsme pak sledovali průběh jednání 
červnového zasedání Zastupitelstva hlavního města 
Prahy, kde byla rozdělována rezerva na školství. Naše 
městská část byla mezi žadateli a uspěla! Obdrželi jsme 

10 milionů Kč na přestavbu a vybavení nových tříd ZŠ. V 
plánu je během měsíce července zahájit přestavbu 
jídelny a pokračovat opravou uvolněných prostor po 
družině. V ideálním případě bude přestavba hotova do 
konce letních prázdnin.

Přestavba má pro naší základní školu zásadní význam 
zejména kvůli kvalitě a budoucnosti vzdělávacího 
procesu. Dětí v Běchovicích neustále přibývá. S touto 
investicí budeme schopni otevřít příští školní rok 2015/16 
dvě první třídy a udržet tento stav i v dalších letech. 
Běchovičtí rodiče nastávajících prvňáčků proto nemusejí 
mít obavy, že by zrovna jejich dítko u zápisu neuspělo.

Na úspěch při vyjednávání měla výrazný podíl spolupráce 
p. Michala Jiříka (zástupce starosty za TOP 09) s vedením 
MHMP. Společně se podařilo odpovědné radní přesvědčit 
o potřebnosti realizace projektu. Všem, kteří přispěli ke 
zdárnému konci vyjednávání, patří náš dík.

Ondřej Martan
starosta
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Rekonstrukce přednádražního 
prostoru a rozšíření chodníku

V měsíci červenci nás také čeká oprava přednádražního 
prostoru. V místech, kde chybí, budou nově doplněny 
dlažební kostky. Staré obruby budou nahrazeny novými   
a celý prostor by měl projít i vyrovnáním. Nově bude 
opraven i povrch prostoru čekárny na autobus směr 
Praha. 

Další úpravy se budou týkat propojovacího chodníku mezi 
nádražím a parkem U Tří Mostů. Chodník bude rozšířen 
cca o 1 metr s cílem umožnit bezproblémové vyhýbání 
cyklistů a chodců.

Poslední úpravou by měl projít i plánovaný nový 
chodník mezi ČOV a Rokytkou. Propojení zajistí 
atraktivní vycházkový okruh bez nutnosti výšlapu 
do kopce na Vinici.

Ondřej Martan
starosta
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Fotografie stavu před rekonstrukcí.
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Novinky v BěchovicíchŽivot Běchovic

Jak se bude jmenovat?

V jednom z předešlých letošních čísel Života Běchovic 
jsme Vás informovali o vzniku nového povalového 
chodníčku k prameništi v lesoparku Vinice. Prameniště je 
jen mírně vydatné. Jeho voda je dle průzkumu výrazně 
železitá, avšak díky hojnému výskytu bakterií 
ROZHODNĚ NEPITNÁ! Pátrali jsme v historických i 
soudobých záznamech a o prameni jsme nalezli zmínku 
již v 19. století. Nikde jsme se ale nedopátrali jeho názvu.

Vyhlašujeme proto soutěž 
o nejoriginálnější jméno pro zmíněný 

pramen v Lesoparku Vinice.

Vymýšlejte názvy, které se budou vázat k místu, nebo       
k jeho podobě, popř. k nějaké místní zajímavosti.

Vítěz bude oficiálním autorem jména pramene a kromě 
toho obdrží i hodnotnou cenu, a to  Kč

Uzávěrka pro doručení návrhů je 15. září 2014. Své 
návrhy posílejte nejlépe emailem na 

 do předmětu „Soutěž – pramen“ nebo na 
adresu Českobrodská 3, 19011 Praha – Běchovice.
Nové jméno vybere Rada MČ a bude zveřejněno             
v říjnovém ŽB.

Těšíme se na spoustu zajímavých nápadů!

Šárka Hudečková
-red-

2000,-

podatelna@praha-
běchovice.cz

Zelené patníky

V prostoru před novou služebnou městské policie 
instalovala Technická správa komunikací zelené 
plastové patníky. Stalo se tak zejména z důvodu 
zabránění vozidlům, aby vyjížděla  mimo povrch silnice 
do nezpevněné krajnice. Bahno, které se tak na daném 
místě tvořilo, se zpět vtahovalo do komunikace, a vý-
razně se tak zvyšovala prašnost v MČ. Zároveň zůstala 
zachována dostatečná šíře komunikace pro průjezd 
vozidel integrovaného záchranného systému.

-red-
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Nové obrubníky

Úpravou prošla i protější strana Českobrodské ulice        
v témže místě. Okolo nově umístěných květníků byl 
instalován nízký obrubník zabraňující zejména 
splavování zeminy do silnice. 

-red-
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Rozbor vody pramene v Lesoparku Vinice (není pitná!)
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Ohlédnutí za děním v BěchovicíchŽivot Běchovic

OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

26. ročník štafety k uctění památky  
72. výročí tragického vyhlazení obce 

Lidice a osady Ležáky 
k uctění památky hrdinů 

Heydrichiády

Za MČ Praha – Běchovice navázal štafetovou stuhu        
k uctění památky vyhlazení obcí Ležáky – Lidice, 
místostarosta MČ Michal Jiřík. Běžci proběhli naši 
městskou částí v neděli 22. června v nočních hodinách.

-red-

V průběhu uplynulých šesti měsíců dostali za úkol 
úředníci odboru správy majetku od Rady MČ oslovit co 
nejvíce bankovních domů poskytujících službu  
bankomatů. Velmi svědomitě následně oslovili 12 
bankovních domů s žádostí o instalaci bankomatu            
v nemovitosti. Cílem bylo v centru MČ poskytnout lepší 
servis našim občanům.

Na žádost o instalaci odpověděla jen asi polovina 
oslovených subjektů s tím, že pouze jediný projevil zájem 
o další jednání v navržené věci. Jednalo se o Unicredit 
Bank, která po společné dohodě provedla na místě 
šetření. Sčítání procházejících lidí vyhodnotila, že by zde 
bankomat fungovat mohl. Odpovědný pracovník banky 
nám přislíbil zaslat nabídku.

Nabídka skutečně dorazila v krátkém časovém úseku. 
Bohužel, její obsah nás nepotěšil. Podmínky pro provoz 
bankomatu byly pro naši MČ nepříznivé, a to zejména 
cenově. MČ se měla podle návrhu zavázat k platbě za 
provoz bankomatu ve výši 12 000 Kč měsíčně, což v 
ročním úhrnu představuje opravdu vysokou částku. 
Snažili jsme se s bankou dojednat snížení plateb, banka 
však neustoupila. Musím proto s lítostí konstatovat, že 
bankomat v Běchovicích minimálně dalších několik 
měsíců nebude.

Ondřej Martan
starosta

Bankomat v Běchovicích?
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Čištění potoků 

V průběhu měsíce června bylo oficiálně dokončeno 
čištění Běchovického potoka od náletových dřevin           
a velkých předmětů v korytě. Společně s čištěním 
provedeným loni v září tak byla zakončena nejrozsáhlejší 
akce zaměřená na čištění vodotečí na našem katastru. 
Některé části, zejména Běchovického potoka, byly 
čištěny podle pamětníků po více než 40 letech. Podél 
Běchovického potoka v Běchovicích 1 byla znovu-
obnovena moc pěkná původní cesta se stromořadím. 
Chybějící stromy byly dosázeny a na svou opravu čeká už 
jen můstek a finální povrch obnovené stezky. Čištění 
prováděla firma Transportbau komplet, s. r. o.. 
Začišťovací práce a případné opravy poničených trávníků 
proběhnou do poloviny července.

Ondřej Martan
starosta

Vyčištěný potok v ulici Dolnopočernická

Mostek na deponii

Cesta za hasičárnou se stromořadím 
a novými stromyF
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Restaurace Na Staré Poště zavřená

Restaurace Na Staré Poště je doopravdy po mnoha 
letech uzavřena. Stalo se tak po mnoha měsících 
vyjednávání   s původním nájemcem panem Prokůpkem. 
Pan Prokůpek měl problémy, týkající se zejména placení 
nájemného. 

Prostory restaurace jsou nyní vyklizeny. V současné době 
probíhá výběr nového provozovatele. Rada MČ kladla 
důraz nejen na výši nabídnutého nájmu, ale také na 
navržený koncept budoucího využití a výši investice, 
kterou do objektu nový nájemník vloží.
Rozhodnutí o výběru by mělo proběhnout v měsíci 

červenci. Cílem je co nejrychleji najít nového 
provozovatele, který by nabídl městské části stabilní 
partnerství a z restaurace Na Staré Poště vytvořil podnik, 
který bude mít výrazně vyšší přidanou hodnotu, než měla 
stávající „nálevna”.

Ondřej Martan
starosta

Z fotografií je patrný stav vnitřních prostor k datu předání. 
Prostory jsou zcela vybydlené.
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Výsadby v Běchovicích jsou hotovy

Je tomu tak. Několikaměsíční maraton, na který si již 
mnozí z nás zvykli, je u konce. Poslední úpravy okolo 
vysazených stromů a keřů proběhly v měsíci červnu. 
Finální předání zakázky bylo připraveno na konec 
školního roku. Musím se přiznat, že tato investice se pro 
mě stala zajímavou zkušeností, a to v mnoha ohledech. 
Zde je několik poznatků:

1) Celkové náklady byly výrazně sníženy na cca 8,1 
milionu Kč. ( ).

2) Městská část se nepodílela na investici žádnými 
svými prostředky!

3) 4 tuny prachu – tolik by mělo ročně ulpět na 
listech nově vysazených dřevin.

4) Zálivku po dalších 5 let zajišťuje na svůj náklad 
zhotovitelská firma!

5) Vysazeno bylo přes 1000 stromů a keřů. Jen asi  
10% do květníku.

6) Vysazen byl park před MŠ Čtyřlístek. 

Původní rozpočet byl cca 16 mil Kč

7) Doplněn park u Jana Husa.
8) Doplněno keřové patro do stromořadí mezi 

Běchovicemi 1 a 2 (tam, kde to vlastnická 
struktura dovolila). 

9) Vysazen byl park u křižovatky Českobrodské x 
Mladých Běchovic.

10) Výsadby a všechny dohodnuté práce byly 
provedeny v termínu a odpovídající kvalitě.

11) Díky velmi dobré spolupráci s technickým 
dozorem se podařilo ušetřit prostředky, které 
měla vynakládat městská část jako svou 
spoluúčast – byť ji měla z dotace HMP (část 
prostředků budeme městu pravděpodobně 
vracet jako nevyčerpané).

12) Květináče se osadily jen tam, kde nebylo možné 
sázet do rostlé země (zejména z důvodu 
přítomnosti sítí a jejich ochranných pásem). 
Místa, kde se nedá sázet do země, určili správci 
sítí, ne MČ.

Ondřej Martan
starosta

Porovnejte sami rozdíl mezi stavem před provedením výsadeb a po nich.
 Mám za to, že stromořadí k městským ulicím prostě patří. 
Běchovicím, dle mého názoru, výsadby rozhodně prospěly.

Před Po
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ZŠ a MŠŽivot Běchovic

MŠ

Poděkování za školku v přírodě

Dovolte mi, abych vyjádřila své poděkování za perfektně 
zvládnutou a provedenou školku v přírodě všem 
pedagogům MŠ Čtyřlístek. Milý a velice profesionální byl 
výběr místa. Pohádková usedlost Lovětín v jižních 
Čechách dostála svému jménu. Ubytování mělo veškeré 
náležitosti, které jsou potřeba pro naše děti: nádherný 
statek a plno zvířat. Některé děti je viděly naživo poprvé. 
Měly například možnost vidět krmení telátka, prasátka, 
kachen, králíčků, morčat, ale také pávů, pštrosů, 
papoušků, koní, ovcí a koz.  Další nespornou výhodou 
bylo veliké hřiště, kde obzvláště pánská část hrála fotbal; 
dále pak dětské hřiště s trampolínou, pískovištěm, hracím 
hradem a houpačkami. Nádherné počasí jen podtrhovalo 
krásy okolí plné rybníků, lesů a luk. 

Odborný program byl zaměřen na vesnická řemesla        
a vhodně zapadal do rázu a poklidu krajiny a prostředí. 
Pedagogové se zhostili úlohy průvodců a vesnické kroje 

společně s oblečením dětí, za které děkujeme šikovným   
a nápaditým rodičům, jen podtrhovaly záměr naučit děti 
něco nového. Naši malí s  nadšením objevovali a s do-
pomocí vyráběli papír, voňavé mýdlo, pekli chleba, který 
také s chutí jim vlastní i snědli. Celodenní výlet do 
Jindřichova Hradce úzkokolejnou železnicí se vydařil. 
Děti měly možnost vidět ojedinělou zpívající vodní 
fontánu a otevřená ústa svědčila o tom, že jsou nadšené   
a vidí něco obdivuhodného. Také jízda na koni byla 
zážitkem pro mnoho z nich.

Proto mi dovolte ještě jednou poděkovat našim 
pedagogům z mateřské školky, kteří dennodenně 
dokazují, že jsou schopni a ochotni se věnovat našim 
dětem. Být jim nejen pedagogy, ale také je  učit novým, 
někdy zapomenutým řemeslům. Smysluplný program je 
toho základem. Vždyť: kdo z nás rodičů by se chtěl 
dobrovolně starat o děti 24 hodin denně a 6 dnů na školce 
v přírodě.

Děkuji Vám a s úctou 

Mgr. Lucie Kubátová 

F
o
to

: 
M

g
r.
 L

u
ci

e
 K

u
b
á
to

vá



ZŠ a MŠ Život Běchovic

strana  15

ZŠ

Jak jsem prožila školu v přírodě 
na Šumavě

Naše škola v přírodě byla nejlepší na světě. Moc jsem si to 
užila a myslím si, že i ostatní.

Každý den pro nás 8. třída a paní učitelky něco připravily. 
Tak třeba každý den byl podle jiné země a připravená 
scénka nás na to nachystala. 

Měli jsme také dvě diskotéky. Tu první s námi prožila 
patnáctiletá Viktorka se svou maminkou. Viktorka byla 
milá, ale byla postižená. Vnímala jen hudbu a její rytmus. 
Některé děti by si třeba řekly: „Je postižená, tak my si s ní 
hrát nebudeme.“ My jsme si s ní hráli, tančili i zpívali. Když 
byl čas, aby šla Viktorka domů, tak jsme se s ní rozloučili.

Při celodenním výletu jsme navštívili krásné město 
Klatovy, kde jsme si prohlédli katakomby s mumi-
fikovanými těly. Seznámili jsme se i s vybavením barokní 
lékárny. Cesta zpět nás vedla přes nejrozlehlejší hradní 

zříceninu u nás – Rabí. Z hradní věže jsme pozorovali 
různé části Šumavy.

Počasí nám přálo a také výšlap na 39 metrů vysokou 
Klostermannovu rozhlednu se všemi výhledy na 
zalesněné šumavské vrcholky se nám vydařil. V okolí 
našeho hotelu Krásná Vyhlídka byla i magická místa jako 
Měsíční kámen a Královský kámen.

Noční bojovka už je tradicí, kdy se vyzkouší odvaha 
jednotlivců nebo skupinek. Nemalý význam při odloučení 
od rodičů má kvalita kuchyně. Na borůvkové knedlíky      
s jogurtem a malinovým přelivem se nedá zapomenout.

A na závěr patří poděkování všem páťákům a osmákům 
za pěkné chování a dospělým, že se na tuto akci s dětmi 
vydali.

Kristýna Tomášková
5. ročník 

Eva Hlávková 
učitelka ZŠ
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Mikroklima

S končícím školním rokem končíme i dlouhodobý školní 
projekt Mikroklima, na kterém žáci 6.třídy pracovali od 
začátku roku v předmětu environmentální výchovy.

Praktickými pozorováními a pokusy děti zjistily rozdíly 
teploty, vlhkosti a prašnosti na asfaltových plochách a na 
trávnících. Nejlepší výsledky zaznamenaly na trávníku se 
vzrostlými stromy. Spočítaly množství aut, která projedou 
kolem školy, a odvodily míru hluku a množství prachu,  
kterou způsobí. Přesvědčily se o pozitivním vlivu stromů  
a keřů kolem silnice a v neposlední řadě prozkoumaly 
faunu a floru u vodních toků a vodních ploch. Zhodnotily 
negativní vlivy kolem nás a současně zkusily vymyslet, 

jak tuto situaci řešit. Nejzajímavější řešení se týkalo 
množství aut, která jezdí kolem školy. Navrhly, že by do 
školy mohly jezdit na kole, nebo chodit pěšky, nejenom se 
nechat vozit autem.

Práce se dětem líbila, byla zajímavá a těší se na další 
badatelské pokusy.

Tento projekt byl realizován ve spolupráci s Ekocentrem 
Koniklec za finanční podpory Magistrátu hlavního města 
Prahy.

Mgr. Jitka Kolářová
ZŠ
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Škola v přírodě 

V pondělí 26. května vyrazili druháci se svým 
fraucimorem, spanilým doprovodem, na školu v přírodě. 
Autobus, který vyslala cestovní kancelář, nepatřil zrovna   
k nejnovějším a nejluxusnějším modelům, zato náš pobyt 
vskutku luxusní byl. Uprostřed kokořínských hvozdů, 
které skrývají pověstmi opředené poklady, v kraji 
petrovských loupežníků, uprostřed skal, které se 
vyvoleným jednou za čas otevírají a pyšní se svými 
poklady, uprostřed této nádhery je malebná víska 
Konrádov. A na samém kraji této malebné vísky je 
penzion, ve kterém hospodaří 2 dobré víly. Slečna 
správcová a paní kuchařka. Tento naprosto dokonale 
sehraný pár byl jednou z mnoha příčin naší naprosté 
spokojenosti po celou dobu pobytu. A které že byly ty další 
příčiny naší spokojenosti? Tak si to představte: objevili 
jsme ve skalách skalní zámek, minuli jsme bez následků 
starou kovárnu, kde si nechávají kovat kopyta čerti,          
v Pekle na hradě Houska jsme mohli zasednout na trůn 
samotného rohatého vládce, strmou cestou jsme 
vystoupali ke hradu Kokořín, kde jsme na vlastní hlavy 

vyzkoušeli, jak nám padnou rytířské přilby, a co víc - po 
usilovném pátrání jsme našli poklad. Jenom vlastně 
nevíme pořádně , čí  poklad to byl. Petrovských 
loupežníků? Loupeživých rytířů? Nebo že by skřítků? Ale 
to je vlastně jedno. Užili jsme si, hledali jsme a našli jsme. 
Bylo nám dobře a máme na co vzpomínat.

P.S. 1
Dovolte mi touto cestou pochválit děti, které se chovaly po 
celou dobu naprosto skvěle. 

P.S. 2

Dovolte mi touto cestou poděkovat spanilému fraucimoru, 
bez kterého by to prostě neklaplo. Děkuji tímto Míše 
Čížkové a Jitce Galli.

Hezké prázdniny vám všem,

Eva Horáková
ZŠ

Škola v přírodě očima deváťáků

Poslední květnový týden prožily třídy 4. A, 4. B, 6. a 9. třída 
naší školy na Benecku v Krkonoších.  Přestože počasí 
nebylo ideální (i když zdaleka nebylo tak děsivé, jako        
v Praze), užili jsme si pobyt na čerstvém vzduchu. Okolí 
našeho hotelu Diana nám umožnilo výuku opravdu           
v přírodě. Poznávali květiny a učili jsme se o nich, 
zkoumali stopy zvířat a dokonce poznávali ptáky po 
zpěvu. Samozřejmě jsme chodili na vycházky, výlety, hráli 
jsme hry v lese. Měli jsme možnost poznat sama sebe       
i své kamarády při orientačním běhu, výpravě na kopec 

Žalý a samozřejmě i při noční bojovce, kterou pro své 
mladší kamarády připravili deváťáci se svým vychovate-
lem. Moc se nám líbil i výlet do zábavně vzdělávacího 
centra IQ landia v Liberci. 

Chtěli bychom poděkovat všem dospělákům, kteří pro nás 
školu v přírodě zorganizovali, starali se o nás a umožnili 
nám prožít pěkný týden  na horách                     

                                                                                             
Žáci 9. třidy
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Školní výlet za poznáním jeskyní 
v Moravském krasu

Poslední květnový týden vyrazila 7. třída na školní výlet 
za poznáním jeskyní v Moravském krasu. Po prima cestě 
žlutým autobusem nejmenované společnosti jsme dojeli 
do Brna, kde jsme se na hradě Špilberku seznámili           
s expozicí vězeňství josefínské doby. Odtud naše cesta 
pokračovala přes krátkou návštěvu kapucínské hrobky do 
rekreačního střediska ve Sloupu, odkud jsme podnikali 
jednotlivé výpravy. Naším prvním cílem se stala 
Macocha, kterou jsme mohli obdivovat z obou 
vyhlídkových můstků. Plno zajímavostí o Punkevních 
jeskyních jsme se dozvěděli během naší plavby lodí po 

Punkvě. Následující den jsme se vydali na celodenní 
výlet. Naším prvním zastavením byla jeskyně Výpustek, 
dříve využívaná německou, později československou 
armádou. Křtinským údolím jsme se dostali až k Býčí 
skále a huti Františka u Adamova, kde nás čekal zajímavý 
výklad o historii a vývoji železářství. Poslední den našeho 
čtyřdenního výletu jsme nemohli opomenout návštěvu 
překrásných Sloupsko – Šosůvských jeskyní spolu          
s expozicí a připraveným filmem v jeskyni Kůlna, které 
byly vzdáleny pouhých 10 minut chůze od našeho 
rekreačního střediska. Počasí nám přálo a příroda se 
nám ukázala v celé svojí kráse. Věřím, že se dětem výlet 
líbil a do těchto míst se ještě někdy vrátí.  

                                                                                                                       
Mgr. Jana Švarcová  

JINÝMA OČIMA 
(aneb dejte šanci moudrosti)

Jsou pomalí a překážejí. Ráno je obchod plný seniorů. 
Všude se zastavují s nákupními vozíky, ve kterých stejně 
nic nemají a zatarasí celou uličku v supermarketu. 
Všechno jim dlouho trvá. Nadávají na mladé. Překážejí    
s holemi. Trvá jim, než si vyberou zboží. Jsou jako diví po 
slevách. Blokují výstup u dveří vagonu metra...  

Takové výroky slyšíme dnes a denně, nezřídka se jimi 
sami vyjadřujeme. V uspěchaném tempu doby je obtížné 
držet krok. Zkuste se na situaci podívat z pohledu seniora. 
Někteří starší lidé mívají obtíže se spánkem a postupem 
dne přibývá únavy. Proto se snaží co nejvíce aktivit 
zvládnout během dopoledne, kdy mají ještě dostatek sil    
a během léta je chladněji. Jejich chůze může být nejistá, 
proto uvítají nákupní vozík, který jim slouží jako opora. 
Mohou si do něj položit hůl, aby měli volné ruce.  Popisky 
na etiketách zboží jsou tak miniaturní, že je senior se 
zhoršeným zrakem nemůže téměř přečíst. S důchodem 
vystačí mnozí jen tak tak. Nedivte se proto, že uvítají 
slevy.  Pro mnohé je nákup rovněž společenskou událostí. 
S omezenou pohyblivostí ztrácí kontakty s blízkými lidmi, 
vrstevníci odcházejí, rodina bývá zaneprázdněna. 

Pokud jste měli někdy úraz, například zlomenou nohu, 
vzpomeňte si, jak pro vás bylo s francouzskými holemi 
obtížné cestování, nastupování do MHD, nošení věcí. 
Člověk je celkově zpomalený, vysílený z pohybu              
a nerudný sám ze sebe Zlomená noha se však uzdraví      
a vy můžete pokračovat ve sportech a zábavě. U seniorů 

však bývá omezená pohyblivost a stabilita trvalým, 
postupně se zhoršujícím jevem. 

Setkávám se s řadou lidí, kteří jsou prvotně naštvaní sami 
na sebe, že „už jim to nejde jako dřív“. Těžko se orientují    
v jízdních řádech, o obtížné schůdnosti a nulové 
bezbariérovosti některých úseků nemluvě. Náročné bývá 
usedání na nízká sedadla či vstávání. Proto se někteří 
starší lidé dopředu připravují na výstup z dopravního 
prostředku, jelikož nebývají tolerováni ani samotnými 
řidiči MHD. Zranění způsobená pádem jsou totiž pro 
mnohé fatální.

Až se vám proto, milí čtenáři, opět dostanou na mysl 
úvodní věty tohoto článku, zkuste se podívat očima 
člověka, který má většinu svých životních etap za zády.

 Stárnout není vůbec jednoduché. 

S pozdravem
                                                                            

 Martina Rafačová
sociální pracovnice, koordinátorka aktivit 

775 997 853, martina@cssb.cz
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KNIHOVNA

Autorské čtení Renáty Šťastné

Renátu Šťastnou přivedla ke psaní bolestná životní 
zkušenost, vzácná vrozená vada jejího, dnes už 
jedenáctiletého syna Ondřeje. Její kniha Ouva Tači aneb 
Skafocefalie srdcem a očima vyděšené matky dává 
nahlédnout do bezmoci a beznaděje nad závažnou 
diagnózou,  líčí nejen strach, ale i naději a úlevu, popisuje 
zážitky z ordinací a nemocnice. Knížka dnes podle slov 
autorky již pomohla více než dvacítce rodičů, jejichž děti 
jsou zasaženy stejným osudem.

Druhá autorčina kniha – Srdcem a očima je souborem 
úsměvných povídek, střihů do běžného života, vjemů 
každodenních i výjimečných situací, tak jak je život 
přináší nám všem.

Paní Renáta Šťastná se o některé z těchto povídek přišla 
podělit s návštěvníky naší knihovny. Její bezprostřední 
milé čtení doprovázel hudbou i veselými příhodami pan 
Jan Paulík. Škoda, že si v úterní podvečer našlo čas tak 
málo posluchačů. Myslím, že ti, kteří dali přednost 
knihovně před napínavým seriálem Ulice, nelitovali         
a doufám, že nejen oni třeba přijdou příště.

Vítáme 24 nových čtenářů 
naší knihovny!

Ve středu 11. června 2014 se v naší knihovně uskutečnilo 
slavnostní pasování 12 děvčat a 12 chlapců z první třídy 
běchovické základní školy na „rytíře Řádu čtenářského“. 
Vzácná návštěva, Její veličenstvo královna Abeceda        
s doprovodem chrabrých rytířů, si nejprve vyslechla 
čtenářské umění našich prvňáčků a vzápětí je 
vlastnoručně pasovala mezi čtenáře. 

Děti dostaly čtenářský průkaz na jeden rok zdarma, na 
památku si odnesly knížku písmenkových pohádek 
Magdaleny Wagnerové a tričko s logem naší knihovny. Na 
všechny nové čtenáře se budu těšit a přeji, aby jim 
čtenářské zážitky přinášely nové znalosti i radost              
a potěšení.

Fotografie ze slavnostního pasování najdete na 
internetových stránkách knihovny i základní školy.
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Výpůjční doba o letních 

prázdninách:

Úterý         1.7. , 29.7. a 26.8.    
9:00-12:00    15:00-18:00

Čtvrtek      3.7., 31.7. a 28.8.      
12:00 – 18:00
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O letošních letních prázdninách bude opět otevírací doba 
knihovny omezena. Otevřeno bude pouze první týden v 
červenci, jeden týden na přelomu července a srpna a 
poslední týden v srpnu, úterý a čtvrtky v obvyklých 
časech. Všechny červnové, červencové a srpnové 
výpůjčky budou automaticky prodlouženy do 16. září 
2014. 

Hana Santolíková
 knihovnice

Pokračování ze str. 19
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   Spolková činnost, SudokuŽivot Běchovic

Sudoku č.1 Sudoku č. 2

Neposeda uspořádal oborovou 
konferenci

Organizace Neposeda, která se zaměřuje na poskytování 
sociálních služeb a společensky prospěšných aktivit, 
uspořádala v pátek 13. června 2014 celorepublikovou 
oborovou konferenci Sdílení dobré praxe v nízkopraho-
vých službách 2014. Na organizaci se podílela rovněž 
Česká asociace streetwork a Pražská pracovní skupina 
pro nízkoprahová zařízení pro děti a mládež a terénní 
programy Župan. Program konference se zaměřoval na 

aktuální oborové trendy, mezi něž patří například práce    
s komunitou, sdílení zahraničních zkušeností či využití 
screeningových metod. Příspěvky jednotlivých 
přednášejících byly obohaceny o dotazy z řad 
posluchačů. Diskuse probíhaly i během přestávek            
v kuloárech. Akce se zúčastnilo na 80 osob z různých 
pracovišť, svou účastí nás poctili i zástupci MPSV            
a Magistrátu hl. města Prahy.

Vanda Zemanová 
ředitelka

F
o
to

 (
2
x)

: 
a
rc

h
iv

 N
e
p
o
se

d
y



Spolková činnost Život Běchovic

strana  23

RADOST o.s.

Léto s kovbojem

Slunce pálilo. Vzduch se tetelil. Na obloze nebyl ani 
mráček. Nikde ani kousek stínu. Vedro, vedro a zase 
vedro. Vzpomínáte si? Tak to bylo letošní podařené         
a rozpařené Léto s kovbojem. Samozřejmě k této akci 
neodmyslitelně patří dojicí trenažér a jízda na zběsilém 
býkovi. To si my dospělí jasně vybavujeme. Ale co děti?

Pro ně tu byly soutěže, o jejichž hladký průběh se 
postaralo o. s. Radost. Velký dík proto patří všem těm, 
kteří pro vaše děti připravili soutěžní odpoledne. Byli to 
oni, kteří s úsměvem vašim dětem pomáhali. Byli to oni, 
kteří jim dávali za odměnu penízky. Byli to oni, kteří 
trpělivě, ač celé odpoledne plně zasaženi silnou sluneční 

palbou, vysvětlovali znovu a znovu, jak sestřelit šípem či 
míčkem divoké zvíře, jak projet na koníkovi přes 
překážky, jakou techniku zvolit při výlovu rybek, kam se 
trefit vemenem, jak a kam hodit podkovou a jak a z čeho si 
vyrobit indiánskou čelenku.  

Ač na samém sklonku odpoledne padali vedrem               
a únavou, přesto neztratili nadšení a úsměv na tváři. 
Někteří z nich jsou ještě malí, další jsou mladí, ale všichni 
bez výjimky jsou báječní.
Díky vám, bando!

Za o. s. Radost

Eva Horáková a Míša Čížková
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   49.  Mladé Běchovice přivítají i juniory.   Přihlášených dětí je už 50! 

 

Ne jmladší žákyně poběží i letos 500 metrů. 

 

Mladé Běchovice byly v letošn ím  roce 

zařazeny do Poháru Pražských běžeckých 

nadějí - to je dobrá zpráva pro  všechny, kteří 

se k nám 20. září chystají. Sbírat body do 

celopražské soutěže  mohou nově  i junioři a 

juniorky, jejichž závod  bude odstartován jako 

p rvní hned po zahá jení v 8,50. 

Další pořad bude už tradiční. Nejprve se 

na ovál vydají starší žáci (1000 m ) a žákyně 

(830 m). Následovat bude mladší žactvo na  830 

m etrů  žáci a 600 m  žákyně. V 9  hodin 40  minut 

p řijdou na  řadu nejmladší žáci (600 m)              

a  žákyně (500 m).  

Divácky atraktivní závod nejmenších 

dětí vypukne v 10 hodin, kdy se na trať 50 m 

vyda jí dě ti, narozené v roce 2012  a 2013 . Od té 

doby až do poledne  se nezastaví ani rozhodčí 

ani program na  hřišti.  Postupně budou defilovat 

sportovci všech  věkových skupin.  Závěr bude 

patřit kategorii dětí s postižením , které poběží 

130 m . V  případě , že přijede  více dětí s vyšší 

výkonností, změří síly na trati 300 m.  

 

 

 

 

 

Jistě jste si všim li, že se u některých 

ročníků objevily netradiční vzdá lenosti 130 m a 

830 m. Po delší diskusi jsme tyto závody 

p rodloužili z původních 100  a 800 metrů, 

abychom ušetřili prostor brankoviště a neza-

těžovali ho ve lkým m nožstvím běžců. 

 Další změnou bude způsob 

p řihlašován í. Po těšilo nás, že více než polovina 

borců se přihlašuje předem,  a  tak již nemusí do 

startovn í kanceláře . Pro ty, kteří tak neučiní, 

bude otevřena startovn í od 7 ,45 ve ško lní 

d ružině - příchod bude  po kovovém schodišt i od 

h řiště.  

 

A ještě  jedna novinka,  která patří mezi 

ty, o kterých se m luví především ve 

Zvonokosech. Abychom vylepšili servis pro 

zákazníky a je jich doprovod, budou přistaveny 

m obilní záchodky a zřízena šatna pro  dívky ve 

fotbalové šatně. 

Po loňské dobré zkušenosti jsme 

zopakovali sou těž o nejpřesnější tip na počet 

účastníků , které zaznam enají rozhodčí v cíli.     

V  loňském roce se  podařil naprosto přesný tip 

dvěma borcům, z nichž ten vylosovaný si 

odnesl pěkný fotoapa rát.  Další los určí 

závodníka , který odjede na  kole od firmy IPEX 

Běchovice. S tačí "pouze" proběhnout cílem. 

Díky hlavním u sponzorovi, firmě PRE, 

Městské část i Praha-Běchovice , okolním 

m ěstským částem a  sponzorům: firmě ACI - 

Auto Components International, s. r.  o., 

Zkušebnictví, a. s., A -Z CENTRUM, s. r. o., 

ELSY,  spol. s r. o. , Kovové profily, spol. s r. o., 

Pexi, spol.  s r. o., Knupp - stavební m ateriály, 

S trejda servisu , k. s., Jurta klubu a dalším jsme 

m ohli zakoupit  pěkné ceny, poháry a m edaile. 

Každý závodník získá malou pozo rnost             

a  d iplom. Nejlepší borci v každé kategorii 

dostanou ceny, které rozhodně stojí za  t rochu 

námahy. Jak se stalo  zvykem, drobné ceny 

dostanou i nejlepší závodníci v jedno tlivých 

rozbězích v prvních čtyřech náborových bězích .  

Věřím, že využijete perfektně připravené 

h řiště,  které nám bezplatně  zapů jčuje pan Petr 

Požárek,  k výkonům, které překonají staré 

rekordy Mladých Běchovic. 

Tak tedy opusťte monitory, playstationy, 

televizo ry a zkuste  si během prázdnin trochu 

zatrénovat.  Budeme se na vás těšit v sobotu 

20. září 2014. Pro závodn íky,  kteří budou čekat 

na svůj závod  nebo na jeho výsledky budou       

v prostoru za  hřištěm prob íhat disciplíny Dětské 

a tletiky. Děti si vyzkouší h ravou fo rmou běh, 

skok, hod a budou moci rozvíjet svoje 

pohybové schopnosti, zejména rychlost            

a  obratnost díky lehkým atletickým pomůckám.  

Porobnosti na www.mladebechovice.cz 

Jan Jech                                                 

ředi tel závodu 
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Běchovičtí běžci běží Běchovice

Určitě si někdo z vás vzpomene, že v souvislosti se 
závodem Běchovice-Praha proběhla  výzva Běchovice 
běží Běchovice, kde jsme s Ondrou Martanem chtěli 
pošťouchnout k aktivní účasti v závodě ty z vás, kteří jsou 
ochotni takovýto ručník zvednout! A myslím, že se to 
podařilo!! Účast cca 25 lidiček je na začátek ucházející.   
Tři čtvrtě roku je pryč a my pokračujeme!!! 
Výzvu vyhlásíme v zářijovém čísle Života Běchovic, ale již 
nyní je potřeba ji připomenout, protože trénink do září 
nepočká! Za necelé tři měsíce lze nabrat poměrně 
slušnou fyzičku na to, abyste tento náš slavný Běchovický 
závod absolvovali se ctí – tedy ne pěšky!
Nadále budu kontaktem a navigátorem pro tápající,         
a bude-li třeba, mohu ve spolupráci s Běchovickými běžci, 
naší neformální skupinou příznivců běhu,  poradit a po-
moci. ( ). 
Jestliže je výzva „Běchovice běží Běchovice“ směrována 
na místní, spřátelené či dřívější Běchovičáky, tak právě 
skupina „Běchovičtí běžci“ míří na všechny strany            
a všechny lidičky odkudkoliv, ALE s jedinou podmínkou: 
absolvovat (=doběhnout) závod Běchovice-Praha           
v podmínkách dle propozic. 
Zatím stále pracovní název Běchovičtí běžci / Bechovice 

honza.hrebicek@gmail.com

Runners / BB/ jsem již také loni avizoval, a přesto mi nedá 
zmínit problematiku mužského rodu v názvu… Skupina je 
samozřejmě otevřena i pro ženy a dívky,  jen to slovo 
„běžkyně“ je opravdu, řekl bych,  „nehezké“…  Ženy        
a dívky,  souhlasíte? Vzhledem k anglické variantě názvu 
si prostě myslím, že o nějaké diskriminaci snad nemůže 
být řeč.
Ptáte se,  proč potřebujeme mezinárodní název? 
Odpověď je jednoduchá a neskromná: rádi bychom byli 
vidět i ve světě, kde už závod Běchovice-Praha své jméno 
má. Hlavní akcí, které  se chceme účastnit, jsou 
samozřejmě „118. Běchovice“ dne 28. září. Jednou          
z dalších akcí, kterou bychom jako BB rádi ještě letos 
absolvovali, je účast na mezinárodním maratonu              
v Drážďanech dne 19. října, kde se ale neběží pouze 
maraton, ale i půlmaraton, 10 km a rodinný běh na 4,2 km. 
Kdo Drážďany nezná, nechť uvěří, že je to velmi pěkné 
město, s příkladným německým pořádkem a precizní 
organizací a taktéž vypadá i závod. Zájemci jsou srdečně 
zváni, je to opravdu prima-soutěžení!
Vím také, že v Běchovicích běhá i mnoho dalších lidí , 
nejsme rozhodně žádnými průkopníky. Budu velmi rád, 
když se podpoříme navzájem, protože běhání je fakt 
prima. Osobně mohu doporučit: běhejte!

Honza Hřebíček

Silvestrovská dvacítka /Na Bučině/

Jarní nedělní výběh /Xaverov/
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Sokol Běchovice II. INLINE
novinky od nás

Ve středu 4. 6. 2014 se již tradičně konal ve sportovním 
areálu Na Korunce závod v inline rychlobruslení - 
„Běchovická korunka“. Závody proběhly opět v režii 
Sokola Běchovice a RTS. Přálo nám krásné počasí, 
závodníci dorazili v hojném počtu a předvedli skvělé 
výkony. Naše děti se mezi ostatními závodníky neztratily   
a posbíraly několik umístění na stupních vítězů. Velikou 
radost nám udělali Kristýnka Zátková v začátečnících       
a Patrik Maleček v žácích C, kteří vyhráli ve svých 
kategoriích a průběžně drží vedení v celém seriálu 
závodů.
Týden před konáním Mistrovství ČR na silničním okruhu 
jsme se po letech dočkali a dostali jsme v areálu svoji 
vlastní klubovnu, rodiče dětí si udělali brigádu a udělali     

z ní krásné místo pro malé Sokolíky. A určitě nesmím 
zapomenout, že těsně před mistrovstvím jsme se dočkali   
i klubového oblečení a klubového závodního stanu, za to 
patří velký dík Marcele Svobodové, která nám to 
umožnila, a na mistrovství nám to všem moc slušelo.
V letním čase je v našem sportu více volna, tak nás čekají 
jen na konci června závody v Benátkách nad Jizerou, kde 
se bude konat Mistrovství ČR na krátké dráze, 
červencové soustředění, dvě prázdninové Běchovické 
korunky a rádi bychom si poprvé vyzkoušeli i závody za 
hranicemi, takže pokud všechno vyjde, jak má, vyrazíme 
na konci srpna do Německa ozkoušet atmosféru závodů 
mimo náš český rybníček. Tak držme našim dětem palce, 
ať se jim i dál daří a hlavně ať je bruslení pořád baví          
a dělají svými výkony radost sobě i nám ostatním.

Šárka Zátková 
Sokol Běchovice II.

Foto (2x): archiv Sokol Běchovice

Mistrovství ČR na silničním okruhu  
Sokol Běchovice II INLINE

Po dvou letech Běchovice přivítaly ve sportovním areálu 
Na Korunce oficiální závod Mistrovství ČR v inline 
rychlobruslení na silničním okruhu. Závod pořádal 
domácí oddíl Sokol Běchovice spolu s RTS Praha. Závod 
se konal v neděli 15.6.2014 za velkého počtu účastníků    
a za účasti reprezentantky ČR a olympioničky Kateřiny 
Novotné. 
Závodníci předvedli výborné výkony, počasí bylo pro 
bruslení ideální, chvílemi samozřejmě pracovaly                
i  emoce, ale vše se zvládlo na výbornou.

V areálu měli své stánky prodejci vybavení pro inline 
rychlobruslení, bylo možné si koupit krásné pamětní 
placky a maminky ze Sokola Běchovice se postaraly         
o výborné domácí koláče a buchty, na kterých si všichni 

pochutnali. 
Nebudu zde vypisovat vítěze jednotlivých kategorií, 
výsledkové listiny jsou uveřejněny na stránkách Sokola 
Běchovice, nicméně všem vítězům tímto gratulujeme!

V neděli jsme také v Běchovicích mohli vidět, že náš sport 
začíná být čím dál populárnější mezi dětmi, v dětských     
a žákovských kategoriích začíná být tlačenice a výkony 
dětí jsou víc než skvělé. Nejmladší účastnice závodu se 
narodila v srpnu 2011! Děti brzy dorostou do vyšších 
kategorií, a pokud se podaří je dobře vést dál jejich 
sportovním životem, tak mají dveře do světa otevřené. 
Všechny české kluby mají v žákovských, ale i juniorských 
kategoriích výborné závodníky a závodnice, takže Evropo 
a světe, třes se!

Pokračování na str. 27
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Pokračování ze str. 26

Děkujeme všem účastníkům a těšíme se zase na příště. 
Závod je započítáván do seriálu Běchovická korunka. 
Takže první středu v červenci v Běchovicích nashledanou.

Šárka Zátková
Sokol Běchovice II.
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PODĚKOVÁNÍ OD OSLAVENCŮ

Děkuji mnohokrát MÚ za milé přání a dárek k mým 
„kulatým“ narozeninám.

Ladislav Janáček

Děkuji zastupitelům městské části za milou návštěvu      
a blahopřání k mým narozeninám.

Helena  Štajnerová

Touto cestou bych chtěla poděkovat MČ Běchovice za 
milou návštěvu přání a dar k mému životnímu jubileu, 
který mi předala Mgr. Martina Vlková.

Božena Kárníková

Děkuji mnohokrát městskému úřadu za 
milé přání a dárek k mým narozeninám.

Květa Osvaldová

Děkuji mnohokrát MČ za milé přání a dárek k mým 
„kulatým“ narozeninám.

Luboš Blüml
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Náš táta Luboš

"Jendo, vzpomeň si na nějaký zážitek s Lubošem do 
knížky k jeho osmdesátinám", tak začínal před půl rokem 
e-mail od dívky, kterou jsem do té doby neznal. Zdánlivě 
jednoduchý úkol. Vybavují se mi jednotlivé střípky z naší 
spolupráce. Který je ten zajímavý? Mám zabrousit do 
doby, kdy jsem ještě chodil do základní školy a Luboš 
nastoupil na místo skupinového vedoucího? Jako děti 
jsme nového vedoucího obdivovaly. Získal si nás a my se 
zúčastňovali rádi všech akcí, které připravoval. Prvně byla 
v Běchovicích zorganizována pionýrská pouť, dětský 
karneval, nejstarší ročník nacvičoval divadelní hry, jezdili 
jsme na výlety. Podzim patřil přípravám závodu Mladé 
Běchovice. A prázdniny? Hrstka odvážných se vydala na 
dobrodružný tábor do Roháčů. Naše prázdninové pobyty 
pak pokračovaly řadu let. 

Jezdili jsme na tábory a tam není o zážitky nikdy nouze.    
V Rudě u Rakovníka, jsme po dlouhotrvajících deštích 
museli v noci evakuovat děti z tábora a druhý den balili 
rozbahněný tábor. V Srbsku si pamatuji na příchod            
z výletu při začínající bouřce. Narozeniny jsme slavili na 
Sněžce, toulali se po Českém ráji, plavali v Balatonu, 
Jadranu i Baltu.

Tohle a dalších 60 stránek příběhů, vzpomínek a fotografií 
obsahuje knížka s názvem Náš táta Luboš, kterou 
zpracovala Lucka Hájková a společně jsme ji předali 
člověku, který nás všechny získal pro práci s dětmi - 
Luboši Blűmlovi k jeho jubileu. A oslava to byla vskutku 
táborová. Stovka bývalých vedoucích, praktikantů, 
kuchařek a dospělých dětí se sešlo v Outdoor centru        
v Poddubí, kde většina prožila nezapomenutelné chvíle 
na letních táborech pod vedením, nebo jen dohledem 
Luboše.

Při prohlížení knížky jsem narazil na věty, které mi zůstaly 
v paměti, a které dokumentují, jakým přínosem byl Luboš 
pro několik generací dětí.

„To byly nejkrásnější tábory, které jsem jako dítě zažil", 
vzpomíná Vláďa Olmr. „Spali jsme ve třech školách             
a chodili po Tatrách. A vždycky jsme zabloudili. Luboš měl 
pokaždé nějakou výmluvu nebo vysvětlení, proč se tak 
stalo. Ve finále jsme šli vždy krpálem nahoru, abychom se 
zorientovali."

„Poseděli jsme do brzkých ranních hodin a po celou dobu 
jsme si měli co říct. A tak Ti, Luboši,  závidím, že určitě 
nejsem sám, kdo na Tebe takhle vzpomíná,  a to se 
málokomu v životě podaří. Přeji Ti, Luboši, abys s námi 
tady ještě dlouho byl a rozdával radost tak, jak jsi to dělal 
doteď,“ uzavírá svůj příspěvek Vašek Kopecký

"Byla to naše "socializace" mezi lidmi, kamarády a přáteli, 
na které často vzpomínáme a stále z té doby čerpáme to, 
co jsme se naučily. Moc Ti děkujeme za ten kus našeho 
života", píše Markéta a Katka Hráská.

Další účastníci vzpomínají, jak "...Láďovi Kafkovi dali 
trabanta mezi stožáry, Jirkovi odmontovali řadící páku ze 
žigulíka a dali ji Lubošovi pod polštář a on na ní spal tři 
dny". "Luboš je symbolem člověka, který by se rozdal pro 
blaho dětských duší. Je to prima velký kamarád", píše 
Míša Olmrová.

Martina Vlková přidává: „Zážitky z dětských let na 
víkendovkách do Poddubí, Kytlice, Vyskeře, Mlýnů mne 
natolik ovlivnily, že jsme se k nim vrátili, a tak se společně 
s dětmi z Běchovic jezdíme několikrát do roka pobavit do 
Maxova u Sloupu v Čechách". Dáda Synková uzavírá 
svůj příspěvek: „V souvislosti s Lubošem se mně osobně 
vybavují jen samé krásné věci a upřímně si vážím toho,   
že jsem ho v životě potkala."
„"V Poddubí jsem se seznámil se svojí současnou 
manželkou. Dodnes si pamatuji, jak mi Luboš říká: 
"Pozor, pozor, té holce je jenom šestnáct let,“ vzpomíná 
na seznámení s Jiřkou Černou Dušan Calpaš.

„Občas se mi stane, že se dostanu díky práci do míst, kde 
jsme kdysi s Lubošem jezdili po výletech. Tak to je pěkná 
nostalgie. Někdy si i vybavuji písníčky, které Luboš hrál na 
kytaru cestou autobusem. Měl jsem vlastně pěkné 
dospívání. I zpívání!" vyznává se Pepa Kropáček.

Závěr knížky patří Aleně Hubkové, jejíž slova by určitě 
podepsali nejen všichni, kteří se zúčastnili sobotní oslavy, 
ale i ti, kteří Luboše znají a zažili s ním byť jen jednu          
z mnoha akcí, které pro děti dělal. „Luboši, připojuji se ke 
všem gratulantům s díky za krásné zážitky a přáním 
všeho dobrého, pevného zdraví a pohody.”

Jan Jech
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Léto s kovbojem

Běchovická pouť se v letošním roce nesla v duchu 
kovbojů. I tento rok jsme si objednali počasí, které nám 
přálo až příliš a byl opravdu horký den. 
Díky Běchovickým hasičům jsme mohli dětem dopřát 
alespoň vodní spršku.

Celé odpoledne si každý mohl vyzkoušet jízdu na rodeo 
býkovi, dojení kravičky, rýžování zlata či poznávání 
kožešin a tlapek zvířat. V areálu Staré Pošty zněly  
písničky běchovické country kapely Přestavník, program 
byl zpestřen vystoupením skvělé taneční skupiny 
Crock14  a také show s lasem, bičem či revolvery ze 
skupiny Pšito Oyate. Děti  mohly za doprovodné soutěže 
získávat zlaťáky, které si pak mohly vyměňovat za 
hodnotné dárky v místní bance. Tímto bych znovu chtěl 
poděkovat všem sponzorům, kteří nám umožnili dát 
dětem opravdu krásné dárky a vytvořit to správné 
kovbojské prostředí u nás  v Běchovicích.

Více naleznete ve fotoreportáži na druhé straně.

Petr Vich

DĚKUJEME PARTNERŮM AKCE:

KULTURA
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FOTOREPORTÁŽ Z LÉTA S KOVBOJEM

Pokračování na str. 31
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Akce i termíny  se v průběhu roku mohou ještě změnit. Mohou se objevit i nové akce, 
proto pozorně sledujte webové stránky či vývěsky městské části.

               Rozpis kulturních a sportovních akcí 7-12/2014



vašem okolí ve večerních, nočních, ale i denních 

hodinách v blízkosti zaparkovaných vozidel, rodinných 

domů apod. Moc by nám pomohlo, abyste takovou situaci 

oznámili na výše uvedená telefonní čísla a pokusili se 

zapsat si  registrační značku podezřelého vozidla včetně 

typu a barvy vozidla a času zjištění.

Dále je dnes téměř nutností řídit se jednoduchými 

pravidly, které by znesnadňovaly pachatelům  páchat 

trestnou činnost vloupání do RD či vozidel,  či v mnoha 

případech pomocí těchto zásad snížit následky u těchto 

trestných činů. Stoprocentní ochrana asi neexistuje, ale 

dodržováním určitých zásad je možné riziko proti 

vloupání do rodinného domu a vloupání do motorového 

vozidla výrazně snížit, případně snížit následky těchto 

vloupání. 

Vloupání do RD: 
· Vždy mít při odchodu z domu řádně uzamčené 

vstupní dveře, okna v přízemí a nižších podlaží,   
a to i při krátkodobé nepřítomnosti. 

· V rámci vašich možností vybavit dům či byt 
masivními,  případně bezpečnostními dveřmi     
s kvalitním zámkem (vložkou) a štítkem, které 
odpovídají bezpečnostním parametrům a jsou 
odolné proti rozlomení, odvrtání, prokopnutí či 
vysazení. Obdobně je nutno zabezpečit i další 
přístupové stavební otvory, zejména méně 
viditelné a méně často používané (zadní dveře, 
sklepní okénka, apod.).

· Mechanické zabezpečení doplnit vhodným 
zařízením elektr ické signal izace EZS                  
s následným možným napojením na pult 
centralizované ochrany (PCO).

· Je vhodné mít na zvonku, schránce a dveřích své 
příjmení v množném čísle a bez titulů. 

· Neukládat v domácnosti cenné předměty, je-li to 
nezbytné (šperky, sbírky apod.), pak je zvlášť 
chránit pomocí trezoru či nějaké bezpečnostní 
schránky, tak elektronicky, kromě toho je vhodné 
pořídit si na takové předměty dokumentaci (foto, 
popis).

Pokračování na str. 35
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POLICIE INFORMUJE

Bezpečnost 21

Místní oddělení policie Újezd nad Lesy by rádo využilo 

příležitosti a touto cestou informovalo obyvatele z obvodu 

ÚMČ Prahy 21 (Újezd nad Lesy, Běchovice, Klánovice      

a Koloděje) o zvýšeném počtu trestných činů vloupání do 

rodinných domů a motorových vozidel v letošním roce 

porovnáním s rokem 2013. 

V prvním a druhém čtvrtletí, u sledovaných trestných činů, 

dochází k nárůstu počtů skutků spáchaných na rodinných 

domech, novostavbách či stavebních buňkách a u vlou-

pání do motorových vozidel. Statistiku soustavně vy-

hodnocujeme a na jejím podkladě provádíme opatření 

formou mimořádných akcí společně s kriminální službou 

a samozřejmě zvýšeným dohledem v inkriminovaných 

hodinách. 

Rádi bychom tak využili této možnosti a informovali 

občany o vzniklé situaci. Pevně věřím, že společně se 

nám podaří snížit, popřípadě zastavit nárůst výše 

uvedené trestné činnosti v našem služebním obvodě, 

pokud nám pomůžete sledovat podezřelé chování ve 

svém okolí a pokusíte se dodržovat alespoň některá níže 

uvedená pravidla. 

Přestože se nám daří některé případy objasnit společně s 

kriminální službou, tak se nám zatím nepodařilo zastavit 

nárůst trestných činů vloupání do rodinných domů a moto-

rových vozidel, jak bychom si představovali. 

Vzhledem k tomu, že náš obvod patří k jednomu               

z nejrozsáhlejších obvodů v Praze, který skýtá mnoho 

možností únikových cest, rád bych touto cestou apeloval 

na občany, aby v případě jakýchkoliv podezřelých situací, 

volali na zdejší oddělení tel. 974 859 770, nebo linku 158. 

Za podezřelou situaci lze považovat pohyb vám 

neznámých osob včetně pomalu jedoucích vozidel ve 
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k důležitým faktorům před zloději, proto dbejte, 
abyste parkovali na dobře osvětleném a 
přehledném místě, nejlépe na hlídaném 
parkovišti.

· Neponechávejte ve vozidle ani prázdné tašky či 
jiná zavazadla, je vhodné mít je uloženy v 
zavazadlovém prostoru, ale není vhodné ukládat 
je do zavazadlového prostoru před parkováním 
vozidla, nikdy nevíte, kdo vás sleduje, a nejlépe 
je brát je s sebou.

· Při instalaci a koupení autorádia dávejte 
přednost radiu s odnímatelným předním 
panelem, nebo vyjímatelným rádiem, popř. jej 
napojte na bezpečnostní elektronický systém 
vozidla, rádio neschovávejte v autě, zejména ho 
nevkládejte do odkládacích prostor.

· Před odchodem od vozidla nezapomeňte 
aktivovat všechna zabezpečovací zařízení, 
kterými vaše vozidlo chráníte, vozidlo 
zabezpečte i tehdy, vzdalujete-li se od něj třeba 
jen, abyste vyložili nákup. 

     npor. Ing. Vladimír Fober
vedoucí oddělení

MOP Újezd nad Lesy

Pokračování ze str. 34

· Co nejvíce vyloučit znaky dlouhodobé 
nepřítomnosti, jako je neodklízený sníh, 
nevybíraná dopisní schránka apod.

· Neponechávat v okolí domu volně přístupné 
nářadí a žebříky.

· Mít se na pozoru před lidmi, kteří chodí ode dveří 
ke dveřím a nabízejí různé služby. 

· Zásadně nevstupujte do bytu či domu v případě, 
že naleznete dveře pootevřené a zdá se vám, že 
vás někdo vykradl.  Ihned zavolejte  policii – linku 
158! 

  

Vloupání do motorových vozidel:
· Nenechávat ve vozidle na viditelném místě věci 

jako panely autorádií, mobilní telefony, 
fotoaparáty, kamery, přenosné navigace, 
notebooky a věci osobní (různé kufříky, tašky, 
kabelky).

· Vždy zamykejte své auto a klíče neponechávat 
ve vozidle, před odchodem od vozidla 
zkontrolujte uzavření všech oken, včetně 
střešního, je vhodné zkontrolovat i uzavření 
motorové a zavazadlové části vozidla. 

· Parkování vozidla na vhodném místě patří rovněž 

OKÉNKO ZDRAVÍ

Vážení přátelé pražských vycházek,

blíží se prázdniny a spolu s nimi určitě také čas 

dovolených. Právě proto jsou zde pro Vás pestré nabídky 

procházek po Praze na červenec a srpen, abyste si 

mohli naplánovat svůj program. 

Procházky Pražské vlastivědy na oba prázdninové 

měsíce naleznete na webu: 

www.prazskevychazky.cz.

Předprodej na červenec i srpen ji začal. Jako vždy můžete 

využít e-shop nebo si koupit vycházky na našich 

turistických informačních centrech.

Kromě toho bychom Vás rádi upozornili na letní kurzy     

o historii a uměleckých památkách Prahy. Jsou 

určeny pro zájemce z řad široké veřejnosti.

Kurz Praga caput regni seznámí posluchače intenzivní, 

ale zábavnou formou s vývojem města, jeho dějinami         

i předními uměleckými památkami, které zformovaly jeho 

tvář. Kurz se uskuteční od 21. do 26. července 2014.

Zároveň PIS připravila kurz i pro ty zájemce, kteří již mají 

širší znalosti o Praze, rádi by si své poznatky prohloubili    

a navštívili místa, která jsou často opomíjena na úkor těch 

známějších. Kurz Město v srdci Evropy proběhne od   

18. do 23. srpna 2014.

Přejeme Vám krásné léto s našimi akcemi.

Pražská informační služba

Prague City Tourism

--------------------------------------------------------------------------

Pozn. Redakce:

Program vlastivědných vycházek naleznete také na 

webových stránkách našeho úřadu: 

.www.praha-bechovice.cz
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Akcelerace na městských částech – 
roadshow podpory podnikání

Rozvojové projekty Praha, a.s., připravila v rámci svého 
projektu Akcelerace – program podpory podnikání           
v hlavním městě Praze letní roadshow po pražských 
městských částech. Pracovníci Kontaktního centra pro 
podnikatele tak během léta budou vyjíždět se svou 
poradnou přímo za podnikateli.

Kontaktní centrum pro podnikatele navštíví v rámci své 
letní roadshow postupně pražské městské části, které se 
do projektu zapojily, a přivezou tak ochutnávku svých 
služeb podnikatelům přímo do míst jejich podnikání. Ti se 
tak budou moci přijít v určených termínech poradit             
v otázkách nastartování či rozvoje podnikání. Budou moci 
získat informace například o postupu při zahájení 
podnikání včetně povinností, které jsou s tímto krokem 

spojeny. Jakým způsobem získat finanční prostředky na 
rozvoj podnikání, jaké jsou možnosti dotačních programů 
na území hlavního města Prahy a budou si moci 
dohodnout termíny pro bezplatné právní či daňové 
poradenství. 

Některé výjezdní dny budou spojeny i se zajímavými 
semináři. Realizační tým tak navštíví podnikatele v MČ 
Praha 7, Běchovice, Čakovice, Coworkingové centrum 
Mumraj v Horních Počernicích a mnohé další. 

· Nabídka zapojení se do této roadshow platí pro 
všechny pražské městské části či podnikatelská 
sdružení, a ty se mohou v případě zájmu hlásit 
telefonicky na čísle 606 761 106 nebo e-mailem 
na adrese  

· Aktuální informace o termínech a místech 
výjezdů realizačního týmu najdou podnikatelé na 

Kontaktní centrum pro podnikatele
Opletalova 929/22

Nové Město, Praha 1, 110 00
tel: +420 606 761 106

e-mail: 

Doplňující informace:

akcelerace@rprg.cz.

www.akcelerace-praha.cz. 

akcelerace@rprg.cz

INZERCE
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Dohody o pracovní činnosti a o 
provedení práce

S nastupujícím létem se zaměstnavatelům nabízí 

možnost zaměstnávat studenty, kteří dobu prázdnin rádi 

využijí k přivýdělkům ke studiu. Na tyto sezónní práce se 

využívají především dohody o pracovní činnosti a o pro-

vedení práce. Připravili jsme pro Vás výběr nejdůležitěj-

ších informací, které je třeba znát.

Dohoda o provedení práce (DPP)

DPP je vhodným nástrojem k uzavření krátkodobého 

pracovního poměru. Rozsah práce je omezen na 300 

hodin v kalendářním roce u jednoho zaměstnavatele. 

Pokud tedy zaměstnavatel a zaměstnanec mají uzavřeno 

více DPP, potom celkový rozsah práce nesmí překročit 

těchto 300 hodin. Naopak je možné mít uzavřeno během 

roku DPP s více zaměstnavateli (u každého je pak nutné 

dodržet rozsah práce max. 300h/rok).

Dohoda o pracovní činnosti (DPČ)

DPČ je vhodnější formou pro nepravidelné, ale 

dlouhodobější práce nebo krátkodobé práce. Omezením 

je, že zaměstnanec nesmí za dobu, na kterou je dohoda 

uzavřena, překročit polovinu stanovené týdenní pracovní 

doby, tedy max. 20 hod.

Náležitosti dohod

Dohoda musí být sepsána písemně a minimálně 

obsahuje tyto údaje:

druh práce,

rozsah pracovní doby (u DPP max. 300 

hod./rok, u DPČ max. 20 hod./týden),

dobu, na kterou se dohoda uzavírá (doba určitá 

nebo doba neurčitá),

výše odměny (nikdy nesmí být nižší než aktuální 

hodinová minimální mzda – pro rok 2014 činí 

minimální mzda 50,6 Kč/hod.).

Jaké jsou odlišnosti pracovní smlouvy od DPP a DPČ?

- Odměna: výše odměny se odvíjí od dohody 

smluvních stran.

- Dovolená: v pracovní smlouvě musí být 

sjednána; v DPP a DPČ, pokud není výslovně 

sjednána, nemá na ni zaměstnanec nárok.

- Pracovní doba: v pracovní smlouvě musí být 

stanovena; v DPP a DPČ nemusí být stanovena, 

omezen je pouze celkový rozsah výkonu práce 

(300 hod./rok u DPP) nebo max. rozsah (polovina 

pracovní doby u DPČ).

- Ukončení pracovního poměru: v pracovní 

smlouvě přesně vymezeno Zákoníkem práce vč. 

délky výpovědní lhůty v závislosti na 

odpracované době; v DPP nebo DPČ se 

neuplatňují standartní možnosti ukončení 

pracovního poměru, ale lze je sjednat, a délka 

výpovědní lhůty je bez závislosti na odpracované 

době 15 dní.

- Odstupné: v pracovní smlouvě zákonný je nárok; 

v DPP nebo DPČ, pokud není ve smlouvě 

sjednáno, nemá na něj zaměstnanec ze zákona 

nárok.

Další informace vztahující se k dohodám DPP a DPČ, 

např. zaměstnávání nezletilých a zdanění dohod, 

naleznete v Příručce pražského podnikatele DPP, DPČ, 

kterou si můžete vyzvednout v Kontaktním centru pro 

podnikatele v ulici Opletalova 22, Praha 1. Zároveň jsou 

všechny příručky pro podnikatele volně ke stáhnutí na 

www.akcelerace-praha.cz.

V případě jakýchkoli dotazů ohledně podnikání nás 

kontaktujte na telefonu: 606 761 106, e-mailu 

akcelerace@rprg.cz, nebo osobně v Kontaktním centru 

pro podnikatele, které je pro Vás otevřeno po-st od 9 – 16 

hodin, ve čtvrtek a pátek na základě telefonické nebo e-

mailové dohody.

 Dohoda o provedení práce Dohoda o pracovní činnosti 

Daň z příjmu 15 % 15 % 

Zdravotní pojištění od 10 001 Kč/měsíc od 2 500 Kč/měsíc 

Sociální pojištění od 10 001 Kč/měsíc od 2 500 Kč/měsíc 

Maximální rozsah výkonu práce 300 h/rok 20 h/týden 

 

Srovnání daňového zatížení DPP a DPČ
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Řešení sudoku č. 1 Řešení sudoku č. 2

Své náměty zasílejte na e-mail:
 

nebo poštou na adresu Českobrodská 3, 
190 11 Praha 9.

Informace pro všechny, kterým také nepřichází 
Život Běchovic do schránky:

Prosím, napište nám své jméno a adresu na 
adresu:  

nebo zavolejte 281 028 602.
 Vše napravíme.    

-red-

 
zivotbechovic@seznam.cz

zivotbechovic@seznam.cz
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